
R
ada Okręgu Nr 4

Toruń - Czerniewice

Protokół ze spotkania 

Rady Okręgu Nr 4 Czerniewice 

 w dniu 25.10.2021r. 

 
W dniu 25.10.2021r. odbyło się pierwsze, robocze posiedzenie Rady Okręgu                    

nr 4 Czerniewice Jednostki Pomocniczej Gminy Miasta Torunia VI Kadencji na lata 

2021- 2026, w nowym składzie wyłonionym w wyborach, w dniu 16 września 2021 r. 
  

Spotkanie odbyło się według ustalonego i zatwierdzonego przez zebranych porządku 

zebrania.  
 

KORESPONDENCJA WYSŁANA 
 

❖ W dniu 8 września 2021r., na wniosek mieszkańców osiedla, do Miejskiego 

Zarządu Dróg w Toruniu przesłaliśmy pocztą e-mailową prośbę o włączenie przy 

ścieżce rowerowej wzdłuż ul. Łódzkiej na odcinku od Ronda Ludmiły Roszko do 

ul. Zdrojowej chociaż co 3 latarnię w celu zwiększenia poczucia bezpieczeństwa 

przez jej użytkowników, którzy często skarżą się, że są oślepiani przez pojazdy 

samochodowe poruszające się na drodze krajowej (91) Ponadto znajdujące się przy 

nieoświetlonej ścieżce rowy odwadniające stanowią dodatkowe zagrożenie dla 

rowerzystów.  

❖ Do Prezydenta Miasta Torunia przesłaliśmy pocztą e-mailową pismo zawierające 

projekty inwestycyjne osiedla mieszkaniowego Czerniewice do ujęcia w Budżecie 

miasta Torunia na 2022 rok. 

❖ Do Miejskiego Zarządu Dróg w Toruniu, pocztą e-mailową przesłaliśmy prośbę                

o przesadzenie lub przycięcie drzew i krzewów na skrzyżowaniu ulic: 

Włocławska/Solankowa ograniczających widoczność pieszym, rowerzystom,                   

a szczególnie kierowcom pojazdów samochodowych wyjeżdżających                           

z ul. Solankowej na ul. Włocławską. Ponadto zaproponowaliśmy udział w wizji 

lokalnej w celu kompleksowego rozwiązania ukształtowania zieleni w tej części 

osiedla. 
   

KORESPONDENCJA OTRZYMANA 
 

❖ W dniu 15 września br., z Miejskiego Zarządu Dróg, otrzymaliśmy pocztą                       

e-mailową zgodę na włączenie 1/3 oświetlenia ścieżki rowerowej wzdłuż               

ul. Łódzkiej na odcinku od Ronda Ludmiły Roszko do ul. Zdrojowej. 

❖ Od Komisji Wyborczej dla Rad Okręgów otrzymaliśmy pocztą e-mailową 

zaproszenie do Urzędu Miasta Torunia na pierwsze spotkanie członków Rady 

Okręgu nr 4 Czerniwice VI Kadencji 2021-2026 r. 

❖ 13 października 2021 r. z Biura Rady Miasta Torunia poczta elektroniczną 

otrzymaliśmy loginy i hasła do programu Microsoft Teams wraz z instrukcją,   

niezbędne do zorganizowania spotkania online. 

❖ W dniu 13 października br., od Stowarzyszenia Obywatelski Toruń, otrzymaliśmy 

pocztą e-mailową zaproszenie na spotkanie wszystkich Członkiń i Członków Rad 

Okręgów w Toruniu. Członkowie naszej rady nie są zainteresowani uczestnictwem 

w tego typu zebraniach. Uważamy, że należy powrócić do spotkań organizowanych 

przez Przewodniczącego Rady Miasta, z przewodniczącymi Rad Okręgów. 

Rozważamy również powrót do spotkań RO działających po lewobrzeżnej stronie 

Torunia. 

❖ W dniu 15 października br., z Wydziału Komunikacji Społecznej i Informacji UMT 

otrzymaliśmy zaproszenie do składania propozycji tematów do Planu konsultacji 



społecznych na 2022 r. Rada planuje złożenie tematów dopiero w następnych latach 

– chce je dobrze przygotować. 

❖ Od Przewodniczącego Rady Miasta Torunia pocztą e-mailową otrzymaliśmy 

zaproszenie na szkolenie dla zarządów (przewodniczących, zastępców 

przewodniczących i sekretarzy) rad okręgów, w dniu 29 października, w Sali 

Prasowej Areny Toruń przy ul. Bema 73/89. 
 

WYBORY DO RADY OKRĘGU NR 4 CZERNIEWICE 
 

W dniu 16 września 2021r., w Szkole Podstawowej nr 34 przeprowadzone zostały 

wybory do Rady Okręgu nr 4 Czerniewice – Jednostki Pomocniczej Gminy Miasta 

Toruń. 

W wyniku głosowania mieszkańców osiedla, została powołana Rada Okręgu                       

nr 4 Czerniewice VI Kadencji na lata 2021-2026, w składzie: 

1. Adam Babiuk 

2. Tomasz Jasiakiewicz 

3. Hanna Jasińska 

4. Wiesław Kania 

5. Marianna Laurentowicz 

6. Anna Leśniewicz 

7. Agnieszka Malinowska-Pelczar 

8. Piotr Mądrzejewski 

9. Jakub Szczerbiak 

10. Tomasz Szymkiewicz 
 

Wszystkim mieszkańcom Czerniewic serdeczne dziękujemy za aktywność i liczny 

udział (179 osób) w wyborach. 
 

PIERWSZE ZEBRANIE RADY OKRĘGU NR 4 CZERNIEWICE                     

W URZĘDZIE MIASTA TORUNIA 
 

W dniu 5 października 2021 r. w Urzędzie Miasta Torunia na zaproszenie Komisji 

Wyborczej dla Rad Okręgów odbyło się pierwsze spotkanie Rady Okręgu nr 4 

Czerniewice. Obradom, w pierwszej części zebrania, przewodniczył Wojciech Klabun 

- Radny Miasta Torunia przy asyście Pani Beaty Czerwonki – przedstawicielki Biura 

Rady MT.  

Po uroczystym wręczeniu zaświadczeń o wyborze na członka Rady Okręgu, zgodnie             

z porządkiem zebrania, w wyniku wyborów Przewodniczącym Rady został Wiesław 

Kania, Zastępcą Przewodniczącego został Adam Babiuk, a Sekretarzem – Marianna 

Laurentowicz. 
 

BUDŻET OBYWATELSKI 2022 – GŁOSOWANIE 
 

Od 16 do 25 października 2021 r. głosujemy na projekty do Budżetu Obywatelskiego 

Torunia na 2022 r. 

Zgodnie z regulaminem w głosowaniu może wziąć udział każdy mieszkaniec Torunia. 

Można głosować tylko raz. W ramach tego głosowania może oddać maksymalnie trzy 

głosy na projekty lokalne w jednym wybranym przez siebie okręgu oraz maksymalnie 

trzy głosy na projekty ogólnomiejskie. 

W Czerniewicach możemy głosować na 5 projektów lokalnych: 

1. Wykonanie plenerowej estrady na terenie rekreacyjno-kulturalnym w Toruniu – 

Czerniewicach (CZ0087) 



2. Wykonanie zadaszania nad ławkami na placu zabaw przy ul. Zdrojowej/ 

Włocławskiej (CZ0088) 

3. Organizacja Festynu parafialnego „Tu są moje Czerniewice” (CZ0089) 

4. Rewitalizacja i modernizacja boiska wielofunkcyjnego (kort do tenisa ziemnego 

i siatkówki) (CZ0090) 

5. Wykonanie obiektu małej architektury tzw. „Tyrolki” na placu rekracyjno-

sportowym przy ul. Solankowej (CZ0091) 

Projektów ogólnomiejskich, na które można głosowa,  jest 39.  (O0...) 

Więcej informacji można znaleźć na stronie www.budzet.torun.pl . 
 

PODSUMOWANIE REALIZACJI INWESTYCYJNYCH ZAPLANOWANYCH 

W 2021 R. NA TERENIE CZERNIEWIC 
 

Na spotkaniu omówiliśmy stopień realizacji inwestycji zaplanowanych do wykonania 

w roku 2021: 

• W zakresie inwestycji drogowych wybudowano chodnik na ul. Relaksowej oraz 

dokonano bieżących napraw chodników i pieszo jezdni po wycięciu uschniętych 

drzew na ul. Włocławskiej oraz na ul. Miodowej. Nie udało się jeszcze wykonać 

miejsc parkingowych i chodnika przy ul. Solankowej. Inwestycja ta została 

zaplanowana do wykonania budżecie miasta roku 2021.  

• W zakresie monitoringu osiedlowego nie udało się wybudować dwóch stanowisk            

z kamerami, na ul. Włocławskiej przy wjeździe na osiedle od strony Brzozy oraz na 

ulicy Solankowej na  placu rekreacyjno-sportowym. Ich wybudowanie i włączenie 

do ogólnomiejskiego systemu monitoringu zostało przeniesione do wykonania na             

I-szy kwartał roku 2022. 

• W zakresie zieleni osiedlowej nie wykonano jeszcze nasadzenia drzew i krzewów 

przy ul. Zdrojowej, na odcinku od ul. Matysiaków do ul. Radosnej. Realizacja tego 

zadania przewidziana jest do 30 listopada br. 

• Nie została wykonana konserwacja/impregnacja ławek parkowych na ul. Zdrojowej          

i Gajowej. Problemem jest ustalenie instytucji, odpowiedzialnej za jej realizację – 

czy Biuro Ogrodnika Miejskiego? czy Miejski Zarząd Dróg, który montował ławki?  

• W zakresie ochrony środowiska w IV etapie likwidacji składowiska na                           

ul. Włocławskiej 325 wywieziono  300 ton odpadów.  

• W zakresie budowy terenów rekreacyjnych wykonano trampoliny ziemne na placu 

rekreacyjno – sportowym przy ul. Zdrojowej. 

Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji powodu braku pieniędzy nie przeprowadził 

renowacji nawierzchni boiska do tenisa ziemnego – dosypanie piasku kwarcowego. 

• Na placu rekreacyjno-sportowym przy ul. Solankowej nie wykonano jeszcze  

słupów oświetleniowych. Zgodnie z zawartą umową termin tego zadania upłynął               

z dniem 30 września br. 

• W zakresie inwestycji przy szkole nr 34 wyremontowano nawierzchnię z kostki 

betonowej wokół szkoły. Natomiast w ramach środków własnych szkoły 

zmodernizowano przestarzałą centralę telefoniczną. 

• Z pozostałych inwestycji zrealizowano ustawienie ławek parkowych wzdłuż ścieżek  

pieszo-rowerowych przy ul. Włocławskiej i Łódzkiej oraz dofinansowano 

organizację festynu parafialnego – „ Tu są moje Czerniewice”. 
 

SPRAWY BIEŻĄCE 
 

❖ Z okazji listopadowego Narodowego Święta Niepodległości w dniu 10 listopada             

o godz. 19:00, na placu festynowym przy kościele, planowane jest ognisko wraz ze 

http://www.budzet.torun.pl/


wspólnym śpiewaniem pieśni patriotycznych. Pomysłodawcą i głównym 

organizatorem jest pan Witold Jankowiak, Prezes Stowarzyszenia Kultury 

Chrześcijańskiej  w Toruniu-Czerniewicach. 

❖ Urząd Miasta Torunia planuje zorganizować szkolenie dla osób prowadzących 

osiedlowe strony internetowe. Na dzień dzisiejszy strona jest zawieszona. 

❖ Będziemy wnioskować o przestawienie lub usunięcie słupa ogłoszeniowego przy 

skrzyżowaniu ul. Włocławskiej/Zdrojowej. Słup ogłoszeniowy usytuowany w tym 

miejscu nie spełnia swojej roli. 

❖ W celu utrzymania należytej czystości na osiedlu (opróżnianie pojemników na 

śmieci, usunięcie chwastów z chodników, czyszczenie jezdni z zalegającego piasku, 

liści) itp. należy na bieżąco zgłaszać w ramach interwencji do odpowiednich 

odpowiedzialnych jednostek organizacyjnych tj. MPO, WGK UMT, MZD, WŚiE. 

Ponadto wskazane jest reaktywowanie akcji społecznych typu „Sprzątanie Lasu”. 
 

INNE SPRAWY - WOLNE WNIOSKI 
 

❖ Planowane inwestycje mieszkaniowe na terenie Czerniewic: 

1. Zabudowa mieszkaniowa wielorodzinna przy ul. Włocławskiej 240, naprzeciw 

Szkoły nr 34.W wybudowanym obiekcie będą lokale do sprzedaży na własność. 

2. TTBS wyremontuje i przebuduje budynki przy ul. Włocławskiej 179-181. 

Projekt przewiduje powstanie 32 mieszkań (cztero-, dwu- i jednopokojowe).  

❖ Na stronie internetowej Serwisu Urzędu Miasta Torunia ukazały się informacje      

w sprawie: 

1. Kodeksu Reklamowego Torunia, który jest dostępny do wglądu od                            

1 października do 5 listopada 2021 w siedzibie Urzędu Miasta Torunia na                 

ul. Grudziądzkiej 126B 

2. W dniu 8 lipca br. Prezydent Miasta Torunia podpisał porozumienie                            

z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie połączenia 

autostrady A1 z drogą ekspresową S10. Umowa przewiduje wybudowanie 

łącznika umożliwiającego zjazd na autostradę A1 z ul. Łódzkiej (DK-91),                   

w okolicy ul. Solankowej. Przewidywany czas realizacji – ok. 5 lat.  

❖ Na osiedlu Solanki ze względu na coraz większą ilość samochodów jest problem              

z ich parkowaniem. Niestety parkowanie w miejscach nie wyznaczonych naraża 

mieszkańców na mandaty od Straży Miejskiej. 

❖ Należy ustalić kto jest właścicielem lub zarządcą ulicy Gardzielewskiego: TTBS-y 

czy Miejski Zarząd Dróg 

 

OMÓWIENIE ZADAŃ DO REALIZACJI W NAJBLIŻSZYM CZASIE 
 

❖ Zgłoszenie do MZD bieżących napraw nawierzchni jezdni (ul. Łódzka/Zdrojowa) 

i inne w ramach interwencji (uszkodzone znaki drogowe) 

❖ Zgłoszenie do MOSiR-u o usunięcie uszkodzonej reklamy z ogrodzenia boiska do 

koszykówki na placu rekreacyjno-sportowym Zdrojowa/Włocławska 

❖ Przygotowanie boiska wielofunkcyjnego pod zorganizowanie lodowiska 

sezonowego 

❖ Zdjęcie siatki z boiska do gry w siatkówkę plażową 

 
 

Zapraszamy na kolejne spotkanie w dniu 13 grudnia 2021r. w SP nr 34 .  

 
Protokół sporządziła:                                                                    

Marianna Laurentowicz 


